
 

 

 

 

 

 

 

PRÍHOVOR PREZIDENTA SR 
pri príležitosti otvorenia  

podnikateľského fóra 

Záhreb, 1. 7. 2025 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Vážený pán prezident Milanović, 

Vážení členovia vlády,  

Vážený pán rektor,  

Vážená pani riaditeľka Irena Weber, 

Vážení prítomní,  

je mi veľkou cťou a potešením prihovoriť sa vám dnes v Záhrebe v úvode Slovensko 

-chorvátskeho podnikateľského fóra. Toto podujatie potvrdzuje naše spoločné úsilie 

posilňovať hospodárske väzby medzi našimi krajinami a hľadať tiež nové motívy, nové projekty 

a partnerstvá. 

Slovensko a Chorvátsko spája dlhoročné priateľstvo založené na vzájomnom rešpekte, 

historických a kultúrnych prepojeniach a na spoločných európskych hodnotách. Členstvo 

oboch štátov v Európskej únii i v eurozóne nám zaručuje stabilný politický  

aj ekonomický rámec pre ďalší rozvoj politických, kultúrnych a obchodných vzťahov. 

Ich rozvoj potvrdzuje okrem iného aj rastúci objem zahraničného obchodu medzi 

našimi krajinami. V posledných rokoch prekročil hranicu miliardy eur, no stále tu existuje 

priestor na ďalšie zintenzívnenie obchodných kontaktov. 

Väčšina občanov Slovenska považuje za veľkú devízu Chorvátska jeho prírodné krásy. 

Tzv. Slovenské more (ako sa Jadranu zvykne hovoriť) vlani navštívilo viac ako pól milióna 

obyvateľov Slovenskej republiky. Teda zavítal k vám každý desiaty Slovák. Som presvedčený, 

že aj Slovensko má čo ponúknuť návštevníkom z Chorvátska.  

Rovnako sa môžeme inšpirovať vašou schopnosťou budovať svoju infraštruktúru tak, 

aby zodpovedala obrovskému záujmu turistov a ich požiadavkám v 21. storočí. Tento 

dynamický rozvoj zároveň ponúka možnosti, aby na ňom Slováci participovali nielen  

ako návštevníci, ale aj ako aktívni obchodní a investiční partneri. 



 

 

Ako príklad by som uviedol vstup slovenského a českého investora do spoločnosti,  

ktorá okrem iného vyvíja softvérové riešenia pre hotelierstvo. Slovenské firmy rozbiehajú 

developerské projekty v Chorvátsku. Slovensko-české konzorcium by malo u vás zúročiť svoje 

skúsenosti vo výbere elektronického diaľničného mýta. Bola by však škoda, ak by sme sa pri 

hľadaní potenciálu našej spolupráce obmedzovali len na cestovný ruch.  

Jednou z najsľubnejších oblastí je energetika – menovite rozvoj jadrovej energetiky. 

Ale tiež infraštruktúra pre elektromobilitu a v neposlednom rade obnoviteľné zdroje energie. 

Napríklad pre fotovoltiku poskytuje stredomorská klíma ideálne podmienky. 

Všetkých nás spája záujem prehlbovať spoluprácu, či už ide o sektor potravinárstva, 

obrany, strojárstva, o rozvoj infraštruktúry, inovácie či zelené technológie – a podobne by sa 

dali vymenovať ďalšie oblasti, pestrosť ktorých potvrdzujú aj účastníci dnešného podujatia. 

Vážení účastníci Slovensko-chorvátskeho podnikateľského fóra,  

som rád, že vo vás vidím iskru a odhodlanie preskúmať podnikateľské príležitosti  

na spoluprácu na slovenskom a chorvátskom trhu. Želám vám úspešné a produktívne 

rokovania, veľa nových kontaktov a inšpiratívnych nápadov.  

Dovolím si tvrdiť, že zintenzívnenie ekonomických a obchodných aktivít  

na prospech oboch našich krajín prináša do veľkej miery práve sám život, intenzívne kontakty, 

ktoré vznikajú na osobnej či firemnej úrovni. Je potom úlohou nás, verejných činiteľov, aby 

sme im vytvárali a naďalej zabezpečovali čo najpriaznivejšie podmienky. Verím, že dnešné 

podnikateľské fórum bude impulzom pre rozvíjanie či zrod ďalších úspešných spoločných 

projektov Slovenska a Chorvátska. 

Ďakujem. 


